
Rada Gminy Wilkowice
Radni-Sesja

Protokół nr 0(111/2023
z Sesji w dniu 28 grudnia 2023 r.,

która odbyła się w Urzędzie Gminy w Wilkowicach

Obrady rozpoczęto 28 grudnia 2023 r. o godz. 12:00, a zakończono o godz. 14:57 tego samego dnia.
W posiedzeniu wzięło udział 14 członków.

Obecni:

l. Adam Bysko
2. Dariusz Dobija
3. Mirosław Goliszewski
4. Dariusz Kanik

5. Krzysztof Krajewski
6. Antoni Kufel

7. Marcin Kwiatek
8. Elżbieta Lenda

9. Alina Macher
10. Bożena Maślanka

11. Małgorzata Olma
12. Katarzyna Seneta
13. Marcin Stawinoga
14. Piotr Wałeczek

l. Otwarcie LXIII sesji Rady Gminy Wilkowice, stwierdzenie prawomocności obrad.
Przewodniczący otworzył LXIII posiedzenie rady, po czym przedstawił informację o przetwarzaniu
wizerunku na sesjach Rady Gminy Wilkowice.
W następnej kolejności Przewodniczący powitał wszystkich zebranych:

Wójta Gminy Wilkowice P. Janusza Zemanka,
radnych Rady Gminy Wilkowice,

- radnych Rady Powiatu: P. A. Caputę, P. G. Gabora, P. H. Byrdy - Przybyła,
Sekretarza Gminy P. A. Raszkę - Micherdzińską,
Skarbnika Gminy P. A. Kastelik,
informatyka P. A. Dyka, który czuwa nad sprawnym działaniem naszego systemu,
P. M. Lempart odpowiedzialną za protokół sesji.

Przewodniczący stwierdził, na podstawie listy obecności, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co wobec
ustawowego składu rady wynoszącego 15 osób stanowi quorum pozwalające na podejmowanie
prawomocnych decyzji - //stor obecności stanowi załącznik nr l do protokołu.
(nieobecni: Robert Kudzia)
Nawiązał do ostatniego pożegnania osób, które byty związane z naszym samorządem lokalnym.
W dniu 10 grudnia zmarł lekarz medycyny Edward Mika, wieloletni kierownik Samodzielnego
Gminnego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Wilkowicach. Związany z naszą gminą, jako bezpośredni
kierownik naszego SGZ-u, którego jesteśmy organem założycielskim.
Z kolei w dniu 21 grudnia pożegnaliśmy świętej pamięci Stanisława Maślankę, przewodniczącego
Rady Gminy Wilkowice pierwszej kadencji w latach 1990-1994.
Rodzinie i najbliższym złożył szczere kondolencje oraz wyrazy współczucia.

Następnie Rada Gminy Wilkowice uczciła minutą ciszy pamięć osób, które odeszły.
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2. Przedstawienie porządku obrad.
Przewodniczący przedstawił porządek posiedzenia. Porządek posiedzenia stanowi zatącznik nr 2 do
protokołu.

3. Wnioski w sprawie zmian do porządku obrad.
Przewodniczący Rady przedstawił wniosek, który wynika z prac Komisji Skarg, Wniosków i Petycji
a następnie poddał go pod głosowanie.

Głosowano wniosek w s rawie:

zmiany porządku obrad sesji w dniu 28 grudnia 2023 r. polegającej na zdjęciu z porządku obrad w pkt
10 uchwały w sprawie rozpatrzenie skargi na Wójta Gminy Wilkowice (ppktlOh).

W niki łosowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Wniosek podjęto jednogłośnie.

4. Informacja Radnych Rady Powiatu o podjętych działaniach na rzecz Gminy Wilkowice.
A. Caputa:
l. Nawiązał do przeprowadzonej akcji, która miała miejsce 21 listopada 2023 r. w Mesznej, podczas
której rozdano ponad 2000 egzemplarzy kodeksu rowerzysty dla dzieci klas czwartych.
2. 12 grudnia 2023 r. odbył się finał konkursu ekologicznego organizowanego przez powiat.
Z wszystkich szkół z naszego powiatu najwięcej prac pochodziło ze Szkoły Podstawowej nr
l z Wilkowic. Ta szkoła otrzymała również specjalne wyróżnienie i nagrodę na podsumowaniu tego
konkursu w starostwie powiatowym,
3. Podjęto temat przebudowy skrzyżowania ulic: Szczyrkowskiej, Fałata i Zdrojowej. Pierwszy kroczek
w tym kierunku już zrobiono. 21 grudnia samorząd powiatu przyjął budżet na 2024 r. i w budżecie
Zarządu Dróg Powiatowych znalazły się środki na opracowanie programu funkcjonalno - użytkowego
dla tego zadania, czyli przebudowy skrzyżowania ulic Szczyrkowskiej, Fałata i Zdrojowej. Program
będzie obejmował koncepcję możliwych rozwiązań technicznych wraz z określeniem kosztów
i realizacji. Opracowanie tego planu umożliwi także ewentualne pozyskiwanie środków na
dofinansowanie tej inwestycji, jak również późniejsze ich zrealizowanie w formie zaprojektuj i buduj.
Program będzie również obejmował analizy branżowe. W styczniu 2024 r. ma nastąpić podpisanie
umowy.

4. Kończymy rok przekazaniem nowej karetki do Wilkowic. Tym samym najnowocześniejszy sprzęt na
rynku będzie u nas pracował, co jest ważne z punktu widzenia bezpieczeństwa naszych mieszkańców.

Następnie głos zabrał radny powiatowy G. Gabor, który w imieniu radnych powiatowych podziękował
za 2023 rok. Wiele inwestycji i pomocy dla obu stron - powiatu i Gminy Wilkowice - udało się
zrealizować. Wiele drobnych prac w trakcie całego roku udało się zrealizować np. garaż na
przekazana karetę.
Dodał, że rozwój gminy Wilkowice jest bardzo duży. Zapewnił, że radni powiatowi starają się
wspierać Gminę Wilkowice.
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Życzył, aby budżet na 2024 r., który zostanie przyjęty, w ciągu roku byt powiększany i wprowadzane
były do niego nowe zadania.
Stwierdził, że jesteśmy w powiecie jedną z gmin, która najbardziej się rozwija z czego korzystają
mieszkańcy naszej gminy.

Poprosił o współpracę do samego końca naszej kadencji.

Przewodniczący Rady M. Kwiatek złożył podziękowania radnym za działania, które podejmowane są
na rzecz naszej gminy, za zaangażowanie i współpracę. Dodał, że tak to powinno być w tej rodzinie
samorządowej, aby wspólnie działać dla dobra naszych mieszkańców i wspierać się w ramach
współpracy.
Złożył również najlepsze życzenia na Nowy Rok i końcówkę kadencji, aby wszystko, co zaplanowane
udało się zrealizować.

Wójt również podziękował za udany, piękny rok, który obfitował w wiele sukcesów. Powiat Bielski
wyróżnia się na tle innych powiatów, dzięki Staroście i radzie Powiatu my ze sobą nie konkurujemy
tytko współpracujemy. Współpraca między miastem i gminami powiatu układa się bardzo dobrze.
Najlepszym przykładem tego jest Beskidzki Związek Powiatowa - Gminny.

5. Sprawozdanie Wójta o pracy w okresie międzysesyjnym.
Wójt przedstawił sprawozdanie z pracy w okresie międzysesyjnym.

ZAMÓWIENIA PUBLICZNE:
Prowadzone postępowania
l) W dniu 1. 12. 2023 r. unieważniono postępowanie na zadanie "Pełnienie funkcji inspektora
nadzoru inwestorskiego nad realizacją zadania "Budowa pętli autobusowej przy ul. Wyzwolenia
w Wilkowicach, obręb Huciska".

2) W dniu 7. 12. 2023 r. otwarto ofertę, która jako jedyna wpłynęła w postępowaniu o udzielenie
zamówienia publicznego na zakup paliw płynnych do sprzętu będącego w posiadaniu Referatu
Służb Technicznych oraz Straży Gminnej na rok 2024. Po ocenie oferty w dniu 18.12.2023 r.
dokonano wyboru oferty najkorzystniejszej, którą złożyła firm Bomar Sp. jawna na łączną kwotę
brutto 245 385,00 zł.

3) W postępowaniu "Budowa pętli autobusowej przy ul. Wyzwolenia w Wilkowicach, obręb
Huciska" z uwagi, iż cena oferty najkorzystniejszej złożonej do tego postępowania przekraczała kwotę
jaką przeznaczono na sfinansowanie zamówienia, w dniu 28. 11. 2023 r. skierowano zaproszenie do
negocjacji do 3 wykonawców, którzy zaoferowali najtańszą cenę. Następnie przeprowadzono
negocjacje z w/w wykonawcami w dniu 30. 11. 2023 r., odrębnie z każdym z wykonawców. W dniu
01. 12. 2023 r. skierowano do wykonawców zaproszenia do złożenia ofert dodatkowych. 08. 12. 2023 r.
nastąpiło otwarcie ofert dodatkowych, wykonawcy złożyli oferty dodatkowe. W dniu 18. 12.2023 r.
unieważniono postępowanie z uwagi, iż cena oferty z najniższą ceną wciąż przewyższała kwotę jaką
przeznaczono na sfinansowanie zamówienia.

Podpisane umowy z wykonawcami
l) W dniu 21. 12. 2023 r. podpisano umowę z firmą "Bomar" Sp. jawna na zakup paliw płynnych do
sprzętu będącego w posiadaniu Referatu Służb Technicznych oraz Straży Gminnej na rok 2024) na
łączną kwotę brutto 245 385,00 zł.
2) W dniu 30. 11. 2023 r. Gmina Wilkowice podpisała umowę darowizny z OSP w Wilkowicach.
Przedmiotem darowizny jest nożyco-rozpieracz z wyposażeniem na łączną kwotę 42.435,00 zł
dofinansowany ze środków Ministerstwa Sprawiedliwości. Umowę zawarto na okres lat 10.
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Złożone projekty:
W ramach projektu graniowego pn. "Cyberbezpieczny Samorząd" uzyskano wsparcie finansowe dla
Urzędu Gminy w Wilkowicach. Wartość projektu: l 134 060,00 zł, dofinansowanie w wysokości:
848 240,02 zł, poziom dofinansowania: 92%.

INWESTYCIE:
Postęp prac projektowych/budowlanych:

l. Projekt budowy chodnika przy ul. Żywieckiej - wszczęto postępowanie o udzielenie
pozwolenia wodnoprawnego. Trwa opiniowanie w ZDW linii rozgraniczających.

2. Opracowanie PFU dla budowy krajowej trasy rowerowej "Velo Biała" (odcinek RTR nr 17
wzdłuż rzeki Białej). Opracowano koncepcję trasy rowerowej.

3. Budowa zintegrowanego układu szlaków rowerowych - Etap II i III - ul. Do Lasku
i ul. Spacerowa. Uzyskano dofinansowanie. Opracowano wstępny projekt.

4. Budowa zintegrowanego układu szlaków rowerowych - Etap IX - ul. Do Boru. Uzyskano
dofinansowanie. Trwają prace geodezyjne.

5. Budowa zintegrowanego układu szlaków rowerowych - Etap V - ul. Spacerowa,
Wypoczynkowa. Uzyskano dofinansowanie. Trwa przygotowanie procedury przetargowej.

6. Rozbudowa Szkoły w Mesznej - uzyskano pozwolenie na użytkowanie obiektu.
7. Budowa Centrum Edukacji Ekologicznej przy ul. Fałata. Dostawa mebli i sprzętu do CEE.
8. Budowa pętli autobusowej przy ul. Wyzwolenia - uzyskano dofinansowanie. Unieważniono

postępowanie.
9. Przebudowa ul. Prostej w Wilkowicach - zakończono roboty budowlane. Trwa

kompletowanie dokumentacji powykonawczej.
10. Budowa łącznika ul. Fałata i ul. Klimczoka wraz z budową mostu na potoku Białka w Bystrej. -

Tnwają prace porządkowe i wykończeniowe.
11. Przebudowa budynku zabytkowego przy ul. Wyzwolenia 56 w Wilkowicach - uzyskano

dofinansowanie. Podpisano umowę z projektantem PFU.
12. Rozbudowa ul. Kościelnej w Bystrej. Otrzymano dofinansowanie. Twa przygotowanie

procedury przetargowej.
13. Budowa zbiornika wyrównawczego wody pitnej w Bystrej. Otrzymano dofinansowanie

z Funduszu POLSKI ŁAD.
14. Remont skoczni narciarskich HS31 i HS19. Uzyskano dofinansowanie z Programu inwestycji

i szczególnym znaczeniu dla sportu - edycja 2023.

PLANOWANIE PRZESTRZENNE: bez zmian od ostatniej sesji - Projekt Studium uwarunkowań
i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Wilkowice, został ponownie wysłany do
uzgodnień i zaopiniowania przez RDOŚ, PPIS oraz Wojewódzkiego Urzędu Ochrony Zabytków -
delegatura w B-B fz uwagi na pierwotne negatywne opinie i uzgodnienia).
Po otrzymaniu pozytywnych opinii i uzgodnień, przewiduje się wyłożenie projektu Studium do
publicznego wglądu, na przełomie stycznia/lutego 2024 r.

Następnie Wójt przedstawił uproszczone podsumowanie finansowe roku 2023. W tym roku
zakończyliśmy inwestycji za kwotę łączną 115.979. 504,61 złotych. W tym był duży projekt
kanalizacyjny, ale nawet jeżeli wyłączymy projekt kanalizacyjny, to oddanych do użytkowania,
rozliczonych projektów, w tym roku, częściowo są wieloletnie jak rozbudowa przedszkola, budowa
szkoły, to jest to kwota 33. 420. 137, 91 zł. W tym nie ma jeszcze rozbudowy mostu w Bystrej, po
którym już jeździmy i nie ma, na kwoty ok. 5, 5 miliona w zaokrągleniu budowy ulicy Prostej, po której
również jeździmy, ponieważ te rzeczy zostaną odebrane dopiero w przyszłym roku i będą odebrane.
Ale tak naprawdę w tej chwili to już tylko i wyłącznie są prace związane z odbiorami tych rzeczy.
Gdybyśmy te kwoty doliczyli do tej kwoty 33 miliony, no to byśmy mieli kwotę blisko 45 milionów
złotych, które zostały "przerobione" de facto w tym roku kalendarzowym. Wynik potwierdza to, co
wcześniej mówili radny powiatowi o tym, jak dużo u nas w gminie się dzieje.
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6. Informacja Przewodniczącego Rady o pracy w okresie międzysesyjnym.
Przewodniczący przedstawił informację o pracy w okresie międzysesyjnym:
- 5 grudnia Rada Sołecka w Bystrej,
- 8 grudnia, spotkanie z pracownikami Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej z racji ich święta,
-16 grudnia to spotkanie ze strażakami z OSP Bystra,
- 20 grudnia - wyjątkowe spotkanie wigilijne organizowane przez Gminny Ośrodek Pomocy
Społecznej, Była to wigilia dla osób samotnych, bardzo dobry czas spędzony z osobami, które się tam
pojawiły. Wiele wzruszeń, dobrych słów można było tam usłyszeć.

7. Informacja Przewodniczącego Rady o pisemnych interpelacjach i zapytaniach radnych.
Od ostatniej sesji nie wpłynęły żadne interpelacje ani zapytania. Niemniej jednak, jak na każdej sesji,
Przewodniczący zachęcił wszystkich do zerkania do Biuletynu Informacji Publicznej. Tam wszystkie
dotychczasowe interpelacje i zapytania oraz odpowiedzi na nie są zamieszczone.

8. Informacja Przewodniczących komisji na temat wniosków wypracowanych na komisjach.
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji - przewodniczący K. Krajewski poinformował, że komisja

19 grudnia 2023 r. i nie wypracowała żadnych wniosków. Komisja nadal pracuje nad skargą.
Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych - przewodniczący A. Kufel poinformował, że

komisja na ostatnim posiedzeniu nie sformułowała żadnych wniosków.
Komisja Sportu, Turystyki, Zdrowia i Promocji Gminy - przewodnicząca A. Macher

poinformowała, że komisja obradowała 27 grudnia 2023 r. i nie wypracowała żadnych wniosków.
Komisja Infrastruktury i Ochrony Środowiska - przewodnicząca A. Maślanka poinformowała,

że komisja na posiedzeniu 22 grudnia 2023 r. i nie wypracowała wniosków a stosowne rekomendacje
zostaną przedstawione w odpowiednim punkcie porządku obrad.

Komisja Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy - przewodnicząca K. Seneta poinformowała, że
Komisja na posiedzeniu 21 grudnia 2023 r. nie wypracowała żadnych wniosków.

Komisja Rewizyjna - przewodnicząca E. Lenda poinformowała, że komisja na ostatnim
posiedzeniu nie wypracowała żadnych wniosków.

9. Procedura uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 - 2036 oraz budżetu na
2024 r.:

a) przedstawienie Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2024 - 2036 oraz projektu budżetu
gminy na 2024 r. wraz z uzasadnieniem,

P. Skarbnik stwierdziła, że Wieloletnia Prognoza Finansowa Gminy Wilkowice dotyczy lat 2024-2036.
Zawiera również przedsięwzięcia na lata 2024-2026. Jeśli chodzi o Wieloletnią Prognozę Finansową,
to w roku 2024 są zawarte kwoty przeniesione z projektu budżetu. Natomiast lata 2025-2036 są to
kwoty prognozowane, ustalone według wskaźników, które obowiązują teraz w roku bieżącym.
Jeśli chodzi o przedsięwzięcia zawarte w WPF są one wspótfinansowane środkami zewnętrznymi.
Mamy tutaj budowę obiektu infrastruktury technicznej - zbiornik wyrównawczy wody pitnej
w rejonie ulicy Klimczoka w Bystrej. Są to zadania dofinansowane z Rządowego Funduszu Polski Ład.
Następnie przebudowa ulicy Prostej w Wilkowicach. Budowa, rozbudowa i przebudowa dróg wraz
z budową zintegrowanego układu szlaków rowerowych. Rozbudowa drogi wojewódzkiej, polegającej
na budowie chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej, ulicy Żywieckiej w Wilkowicach. Kolejne zadanie,
które jest realizowane, to budowa łącznika pomiędzy drogą powiatową, ulicą Juliana Fałata, a drogą
gminną, ulicą Klimczoka w Bystrej. Przebudowa budynku zabytkowego przy ulicy Wyzwolenia 56
w Wilkowicach. Rozbudowa i termomodernizacja budynku urzędu gminy, budowa pętli autobusowej
przy ulicy Wyzwolenia w Wilkowicach. Rozbudowa ulicy Do Boru w Wilkowicach, rozbudowa ulicy
Kościelnej w Bystrej. Wykonanie prac restauratorskich, elewacji i otoczenia zabytkowego budynku
przy ulicy Wyzwolenia 56 oraz rozbudowa sieci wodociągowej w Mesznej. Są to wszystkie zadania
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w większej części współfinansowane środkami zewnętrznymi. Wszystkie te zadania będą albo
kontynuowane w roku przyszłym lub też ich realizacja będzie rozpoczęta w roku 2024.

Następnie P. Skarbnik przeszła do omówienia projektu budżetu na 2024 r., który został przełożony do
Wieloletniej Prognozy Finansowej. W roku 2024 dochody budżetu gminy prognozujemy na łączną
kwotę 93. 980. 500, 00 zł. W podziale na dochody bieżące - 73. 853. 909, 00 zł. Natomiast dochody
majątkowe - 20. 126. 591, 00 zł.
Wydatki budżetu na rok 2024 to 97. 723. 193, 00 zł. Wydatki bieżące - 74. 934. 71, 00 zł, w tym wydatki
bieżące jednostek budżetowych - 56. 369. 471, 50 zł. Dotacje na zadania bieżące, które gmina planuje
udzielić - 10.752.555,00 zł. Świadczenia na rzecz osób fizycznych - 5.337.754,50 zł. Wypłaty z tytułu
poręczeń i gwarancji udzielonych przez jednostkę samorządu przypadające do spłaty w danym roku
to kwota 24.290.000,00 zł. Obsługa długu - 2.450.000,00 zł. Wydatki majątkowe to wydatki na
inwestycje i zakupy inwestycyjne na łączną kwotę 22. 789. 122,00 zł.
Różnicę między planowanymi dochodami i wydatkami stanowi defiqrt w wysokości 3. 742. 693, 00 zł,
który planujemy pokryć kredytami w kwocie 3. 240. 000, 00 zł, przychodami jednostki
z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu - 202. 693, 00 zł i wolne
środki - 300.000,00 zł.
Ustala się również przychody budżetu w łącznej kwocie 7. 652. 693,00 zł i rozchody w wysokości
3.910.000,00 zł. W budżecie zostały również utworzone rezerwy na łączną kwotę 1.655.500,00 zł,
rezerwa ogólna - 300. 000,00 zł natomiast rezerwy celowe na łączną kwotę 1.355. 500,00 zł.
Budżet gminy zawiera 14 załączników i są to poszczególne zadania czy dotacje, zadania zlecone,
dochody i wydatki na zadania przyjęte do realizacji w gminnym programie rozwiązywania problemów
alkoholowych, związane z gromadzeniem środków i opłat za korzystanie ze środowiska, utrzymaniem
czystości i porządku w gminie, dochody i wydatki realizowane z funduszu działania COVID czy
z funduszu Polski Ład Program Inwestycji Strategicznej. Mamy również wyszczególniony załącznik
realizowany przez jednostki pomocnicze, czyli Fundusz Sołecki, który w przyszłym roku opiewa na
łączną kwotę 415. 638, 00 zł.
Rada Gminy ustala również maksymalną wysokość pożyczek udzielanych przez wójta w roku 2024 na
kwotę 900. 000,00 zł i maksymalną wysokość poręczeń na kwotę 100. 000,00 zt. Ustala również limity
zobowiązań z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek w łącznej wysokości 10.240. 000,00 zł, w tym
na sfinansowanie występującego w ciągu roku przejściowego deficytu 2.500.000,00 zł, na
sfinansowanie planowanego deficytu 3. 240. 000, 00 zł i na spłatę zaciągniętych w latach poprzednich
kredytów 4. 500. 000,00 zł.
Upoważnia się również wójta gminy do lokowania, w trakcie realizacji budżetu, czasowo wolnych
środków budżetowych na rachunkach bankowych w innych bankach niż bank prowadzący obsługę,
dokonywania zmian w planie wydatków budżetowych w granicach działu pomiędzy wszystkimi
grupami wydatków w klasyfikacji budżetowej w tym również polegających na przesunięciu wydatków
w planach pomiędzy jednostkami budżetowymi i dokonywania zmian w planie dochodów i wydatków
budżetu jednostki samorządu terytorialnego, w tym do dokonywania przeniesień wydatków między
działami klasyfikacji budżetowej w celu realizacji zadań związanych z pomocą obywatelom Ukrainy
w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium tego państwa.

b) przedstawienie opinii poszczególnych Komisji Rady Gminy o projekcie uchwały budżetowej,

Przewodniczący poszczególnych komisji: Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych; Sportu, Turystyki,
Zdrowia i Promocji Gminy; Infrastruktury i Ochrony Środowiska; Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy;
Komisji Rewizyjnej - przedstawili pozytywne opinie o projekcie uchwały budżetowej na 2024 r.

c) przedstawienie uchwał Regionalnej Izby Obrachunkowej w sprawie:

l) opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Wilkowice projekcie uchwały w sprawie Wieloletniej
Prognozy Finansowej - odczytał przewodniczący,
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2) opinii o przedłożonym przez Wójta Gminy Wilkowice projekcie uchwały budżetowej na 2024 rok -
odczytał przewodniczący,

3) opinii o możliwości sfinansowania deficytu przedstawionego w projekcie uchwały budżetowej
Gminy Wilkowice na 2024 rok.

W/w opinie odczytał Przewodniczący Rady M. Kwiatek. Opinie stanowią załącznik 3 a, b, c, do
protokołu.

d) dyskusja nad projektem WPF na lata 2024-2036 oraz projektem budżetu gminy na rok 2024,

Radna A. Macher stwierdziła, że słuchała z satysfakcją opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej, które
nie są złe. Mamy w nich wyraźnie wskazane, że budżet jest zrównoważony, kompletny,
że prawidłowo są skonstruowane wszystkie załączniki, kwoty rezerw spełniają wymogi. Mamy
odpowiednio zaplanowane dochody, wydatki, przychody, rozchody itd.
Regionalna Izba Obrachunkowa zdecydowanie podkreśla wysoki deficyt operacyjny w kwocie ponad
l min zł, ale nad tym będzie czuwał Wójt i P. Skarbnik.
Izba wskazuje na nieprzewidziane okoliczności, które mogą utrudniać pracę i finansowanie gminy
i wpływać na budżet, jednakże nieprzewidziane okoliczności dotyczą wszystkich samorządów na
wszystkich szczeblach.
Dodała, że mamy świadomość sytuacji finansowej, deficytu operacyjnego, ale opinia jest pozytywna,
co jest bardzo ważne.

Następnie głos zabrała Wójt, który podziękował radnej A. Macher za ten za głos. Stwierdził, że
zasadniczo trzeba się zgodzić z opiniami Regionalnej Izby Obrachunkowej. Dodał jednak, że ma do
nich bardzo istotne zastrzeżenia. Opinia przedstawia budżet w najgorszym układzie. Przypomniał, że
dzisiaj rząd pracuje nad budżetem, w którym dla samorządów przeznacza się 3 miliardy 200 milionów
zł i nad algorytmem podziału tych środków. To oznacza, że niezależnie od tych środków, które już
mamy zaplanowane w budżecie, powinny wpłynąć również dodatkowe środki. W zależności od tego,
w jaki sposób te środki zostaną podzielone, szacujemy, że między l milionem 100 tysięcy a 1,5
miliona zł powinniśmy pozyskać dodatkowych środków.
Wójt przypomniał również, że realizowaliśmy ogromne inwestycje, które w większości są zakończone,
a na inwestycje, które są planowane do realizacji w ciągu najbliższych dwóch lat, mamy bardzo
wysoki wskaźnik dofinansowania - najmniej 80%, a niektóre nawet 98% dofinansowania. Wiadomo
również, że te projekty zapewne będą więcej kosztowały, bo zawsze pojawiają się dodatkowe kwoty,
które wynikają z najróżniejszych nieprzewidzianych rzeczy, np. inspektor nadzoru budowanego.
Pojawiają się również wykupy gruntów. W 2023 r. wypłacono za grunty, zajęte między innymi pod te
inwestycje, które zostały zrealizowano jak również i za te, które planujemy zrealizować ok. 2
milionów zł.
Regionalna Izba Obrachunkowa pomija fakt, że zarówno podatki lokalne, jak i udziały w podatku PIT
w Gminie Wilkowice nieustająco rosną. My tutaj zakładamy niewielkie stopy wzrostu tychże środków.
Być może będą przepisy, które będą mówiły o powrocie do ilości mieszkańców, a nam tych
mieszkańców, ilość zabudowy też się zwiększa, czyli potencjał naszej gminy jest ciągle bardzo istotny,
a inwestycje, które my wykonywaliśmy są absolutnie sprzężone z tym potencjałem, bo przedszkole
budujemy też dla ludzi, którzy w tej chwili budują domy, z których dzieci będą korzystały
z przedszkoli. Podobnie jest ze szkołą, z drogami czy mostami. Więc, tak jak Pani radna tutaj
powiedziała, opinia jest pozytywna. Wójt podkreślił jednak, że ma do niej szereg zastrzeżeń,
w związku z tym, że przedstawia się najgorszą jakąś możliwość, wyimaginowaną chyba troszeczkę też.
Wójt stwierdził ponadto, że widzi ten budżet jako bardzo stabilny, w którym nie ma większych
zagrożeń. Tymczasem po przeczytaniu tych opinii słyszymy, że wzrasta zadłużenie, nie będzie go czym
spłacać, co mieszkańcy mogą odbierać negatywnie.
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Ponownie Wójt dodał, że patrzy na budżet od tej strony pozytywnej. Widzi też te inwestycje, które
zostały zakończone w ostatnich latach. Widzi gminy, które powinny realizować kanalizacje, a my już
w zasadzie jesteśmy na końcówce robót kanalizacyjnych. Oczywiście będziemy jeszcze realizować
kanalizację w tych częściach gminy, które nie są jeszcze skanalizowane. Przypominał, że mamy 96%
skanalizowania całej gminy, a ponad 98% w obszarze aglomeracji, więc tak naprawdę tych wydatków
nam nie zostało tak wiele, to nie są inwestycje na 200 milionów w tym roku a są gminy w powiecie
bielskim, które są w takiej sytuacji. To są obowiązkowe inwestycje, które będą musiały być
wykonywane. My tutaj naprawdę mamy stabilną sytuację.
Na zakończenie Wójt podkreślił, że te inwestycje, które będą w najbliższych latach realizowane, które
w pewien sposób już się rozpoczęły są bardzo poważnie dofinansowane.
Natomiast mówi się bardzo wiele o środkach z KPO, które mają również popłynąć do gminy. Trudno
odnosić się na dzień dzisiejszy do tego, jak będzie wyglądała ta sytuacja, czy do tych środków
dostaniemy jakieś dofinansowanie, czy te inwestycje będą finansowane w całości.
Po raz kolejny podkreślił, że patrzy na ten budżet bardzo pozytywnie. Opinie Regionalnej Izby
Obrachunkowej są pozytywne, natomiast w stosunku do przynajmniej niektórych uwag podejść
należy z dużą dozą, ostrożności.

Przewodniczący Rady M. Kwiatek zapytał, co z poprawkami i korektami o których była mowa
w opiniach Regionalnej Izby Obrachunkowej?
P. Skarbnik wyjaśniła, że wszystkie wytyczne i zastrzeżenia Regionalnej Izby Obrachunkowej zostały
skorygowane i taką wersję otrzymali już radni.

Przewodniczący Rady M. Kwiatek stwierdził, że WPF zawiera m. in. wykaz dotacji majątkowych
w latach 2024-2026. Same przyznane dotacje majątkowe ujęte w budżecie na 2024 rok na realizację
zadań, o których wspominał Pan Wójt, to jest suma 18.595. 741, 00 zł. To też należy podkreślić,
że pewne zadania, które są zaplanowane, w znacznej mierze mają zaplanowane również
finansowanie. Dodatkowo tutaj na lata 2025-2026, również zaplanowano dotacje oraz środki na te
inwestycje, w łącznej kwocie 8.069. 378, 50 zł. Musimy stanąć w tym momencie sami przed sobą
i powiedzieć, że kadencja kończy się 30 kwietnia. Musimy popatrzeć też w przód, popatrzeć na to, że
nowa kadencja, która rozpocznie i radni będą mieli na czym pracować i żeby ten budżet był
zabezpieczony pod kątem również finansowym, jeżeli chodzi o realizację tych wszystkich inwestycji.
Dodał, że ma nadzieję, iż podejmując dzisiaj decyzję nad Wieloletnią Prognozą Finansową i nad
budżetem na rok 2024, będziemy mieli przekonanie, że jest to dobra decyzja i kończąc kadencję
zostawiamy po sobie coś, co można też w pewien sposób kontynuować i wykorzystać, bo te środki są
pozyskane.
Przewodniczący Rady M. Kwiatek zapytał, również jak się kształtowały wskaźniki jeżeli chodzi
o zadłużenie gminy od roku 2018 r.?
Wójt wyjaśnił, że na koniec 2023 r. dług planowano na poziomie 43. 000. 000,00 zł a obecnie mamy
35.000.000 zł. Znacząco zmniejszyliśmy zadłużenie gminy w stosunku do planu, kiedy ta rada
obejmowała swój urząd. Dodatkowo zrealizowano całą masę inwestycji.

Ponadto Przewodniczący Rady poinformował, że w oparciu o dane zawarte w Wieloletniej Prognozie
Finansowej, na 2024 rok wynik budżetu Gminy Wilkowice jest wskazywany na minusie. Ale od 2025
roku, nieznacznie, bo nieznacznie, wskazuje się nadwyżkę - 28 475 zł. W kolejnych latach ta nadwyżka
znowu staje się coraz większa. Reasumując pewne inwestycje, pewne etapy są zakończone. Na to, co
jest planowane, są pozyskane środki. Przewodniczący wyraził, że ma nadzieję iż nowa rada w nowej
kadencji przychodząc i podejmując działania, realizując ten budżet, będzie w stanie sobie z tym
wszystkim poradzić.

Radna A. Macher stwierdziła, że my nie mamy się czego wstydzić. Pomimo takich licznych inwestycji,
jakie udało się zrealizować podkreśliła, że budżet jest zrównoważony, co jest bardzo ważne.
Jest transparentny i zrównoważony i taki zostawiamy go nowej radzie.
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Wobec braku kolejnych głosów w dyskusji Przewodniczący zarządził głosowanie nad uchwałą
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata 2024 - 2036.

e) podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na
lata 2024-2036,

Głosowano w s rawie:

podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Wilkowice na lata
2024-2036,.

W niki tasowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr LXI 11/556/2023.

f) podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Wilkowice na 2024 r.

Głosowano w s rawie:

podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia budżetu Gminy Wilkowice na 2024 r.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia
Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr Udll/557/2023.

Przewodniczący Rady złożył gratulacje pani Skarbnik i panu Wójtowi za przygotowanie projektów
uchwał i przekonanie radnych do pozytywnego odniesienia się i przyjęcia ich do realizacji.
Wójt podziękował radzie za jednogłośność.

Przewodniczący ogłosił 15 min. przerwę.
Wznowiono obrady po przerwie.
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10. Podjęcie uchwał w sprawie:

a) przyjęcia gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania na lata 2024-2028,

Projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.
Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw
Społecznych Antoni Kufel - rekomendacja była jednogłośna.

Głosowano w s rawie:

przyjęcia gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania na lata 2024-2028,

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za(14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia
Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr U(l 11/55 8/2023.

b) określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego
w postaci produktów żywnościowych,

Projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.
Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw
Społecznych Antoni Kufel - rekomendacja była jednogłośna.

Głosowano w s rawie:
określenia zasad zwrotu wydatków na pomoc w formie posiłku lub świadczenia rzeczowego w postaci
produktów żywnościowych,

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia
Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr LXIII/559/2023.

c) podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania zasiłku celowego na
pokrycie kosztów zakupu posiłku lub żywności,

Projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.
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Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw
Społecznych Antoni Kufel - rekomendacja była jednogłośna.

Głosowano w s rawie:

podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania zasiłku celowego na pokrycie
kosztów zakupu posiłku lub żywności,

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr 1X111/560/2023.

d) zmiany uchwały nr XV/145/2020 Rady Gminy Wilkowice z dnia 29 stycznia 2020 r. w sprawie
określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunki i sposób

ich przyznawania,

Projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.
Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawił przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury i Spraw
Społecznych Antoni Kufel-rekomendacja była jednogłośna.

Głosowano w s rawie:
zmiany uchwały nr XV/145/2020 Rady Gminy Wilkowice z dnia 29 stycznia 2020 r. w sprawie
określenia rodzaju świadczeń przyznawanych w ramach pomocy zdrowotnej oraz warunki i sposób
ich przyznawania,

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia
Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr LXIII/561/2023.

e) zmiany uchwały nr XXII/167/2012 Rady Gminy Wilkowice z dnia 26 czerwca 2012 r. w sprawie
nadania Statutu Samodzielnemu Gminnemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Wilkowicach,

Projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.
W porządku obrad przez pomyłkę pisarską podano nr zmienianej uchwały jako "XXXII" za miast "XXII",
co skorygowane zostało na bieżąco w programie e-sesja.
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Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Sportu, Turystyki, Zdrowia
i Promocji Gminy Alina Macher-rekomendacja była jednogłośna.

Głosowano w s rawie:

zmiany uchwały nr XXII/167/2012 Rady Gminy Wilkowice z dnia 26 czerwca 2012 r. w sprawie
nadania Statutu Samodzielnemu Gminnemu Zakładowi Opieki Zdrowotnej w Wilkowicach,

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr LXIII/562/2023.

f) zasad przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie
wieczyste oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich

użytkowników wieczystych,

Projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.
Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony
Środowiska Bożena Maślanka - rekomendacja była jednogłośna.

Głosowano w s rawie:

zasad przeznaczenia do sprzedaży nieruchomości gruntowych oddanych w użytkowanie wieczyste
oraz szczegółowych wytycznych sprzedaży nieruchomości gruntowych na rzecz ich użytkowników
wieczystych,

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia
Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr LXI 11/563/2023.

g) określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność gminy
Wilkowice oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż trzy lata lub czas nieoznaczony,

Projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawił Przewodniczący Rady.
Zwrócił uwagę na konieczność korekty błędu literowego w uchwale, gdzie zapisano "zasady
obciążanie nieruchomości" a powinno być "zasady obciążania nieruchomości" jak również
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zasygnalizował konieczność zmiany w projekcie w/w uchwały w zakresie nowego brzmienia
par. 7 i zaproponował podjęcie wniosku, który następnie poddał pod głosowanie.

Głosowano wniosek w s rawie:

wprowadzenia zmiany w projekcie uchwały w sprawie określenia zasad nabywania, zbywania
i obciążania nieruchomości stanowiących własność gminy Wilkowice oraz ich wydzierżawiania lub
najmu na okres dłuższy niż trzy lata lub czas nieoznaczony, polegającej na nadaniu nowego brzmienia
par. 7 uchwały. Nowe brzmienie par. 7 to: "Traci moc: - uchwała XLVI/342/2006 Rady Gminy
Wilkowice z dnia 01 lutego 2006 r. w sprawie określenia zasad nabycia, zbycia i obciążenia
nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawienia lub najmu na okres dłuższy niż 3 lata. - uchwała
nr XLV/378/2014 Rady Gminy Wilkowice z dnia 26 marca 2014 r. w sprawie zmiany Uchwały nr
XLVI/342/2006 Rady Gminy Wilkowice z dnia 01 lutego 2006 r. w sprawie określenia zasad nabycia,
zbycia i obciążenia nieruchomości gruntowych oraz ich wydzierżawienia lub najmu na okres dłuższy
niż 3 lata."

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Wniosek podjęto jednogłośnie.

Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Infrastruktury i Ochrony
Środowiska Bożena Maślanka - rekomendacja była jednogłośna.

Przewodniczący Rady dodał, że korekta będzie obejmowała również uzasadnienie do w/w projektu
uchwały w zakresie przegłosowanego wniosku.

Głosowano w s rawie:
określenia zasad nabywania, zbywania i obciążania nieruchomości stanowiących własność gminy
Wilkowice oraz ich wydzierżawiania lub najmu na okres dłuższy niż trzy lata lub czas nieoznaczony,

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia
Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr Udll/564/2023.
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h) rozpatrzenie skargi na Wójta Gminy Wilkowice - punkt zdjęty z porządku obrad

i) wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2023 r.,

Projekt w/w uchwały przedstawiła P. Skarbnik. Po stronie dochodów i wydatków zwiększamy kwoty
o 312. 747, 98 zł. Jeżeli chodzi o dochody, to zwiększamy dochody bieżące o 440. 986, 98 zł. Jedną
z takich większych kwot, która ma na to wpływ, to jest 344.044,00 zł - wpływy z tytułu kary
i odszkodowań wynikających z umów. Jest to kara naliczona jednemu wykonawcy, który nie wywiązał
się prawidłowo z umowy.

Jeśli chodzi o zmniejszenie dochodów majątkowych, to zmniejszamy je o kwotę 128.239,00 zł
i 105. 000,00 zł - zmniejszenie wpływów ze sprzedaży gruntu.

Natomiast jeśli chodzi o wydatki, to zwiększenie wydatków planowane jest o 312. 747, 98 zł.
Jedną z wyższych kwot, którą wprowadzamy to jest dopłata do odpadów w wys. 66. 500, 00 zł. Całość
zmian wydatkowych, są to zmiany na wydatkach bieżących. Nie mamy tym razem żadnych zmian na
wydatkach majątkowych.

W stosunku do tego, co Państwo otrzymaliście, co było sygnalizowane już na komisji budżetowej, jest
zmiana w § 6, ponieważ wpłynęły środki z Funduszu Pomocy, Pomoc Ukrainie, na dodatkowe zadania
oświatowe. Między komisją budżetową, a sesją dzisiejszą trzeba było wprowadzić jeszcze
zarządzaniem Wójta te środki z Funduszu Pomocy. Dlatego też ten § 6 zmienił się. Łączna kwota
dochodów i wydatków zwiększona została o kwoty wpływu z zarządzenia z Funduszu Pomocy.

Rekomendację do podjęcia w/w uchwały, na dzień 21 grudnia 2023 r., przedstawiła przewodnicząca
Komisji Budżetu, Strategii i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta - rekomendacja była jednogłośna.

W związku ze zmianami w projekcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do budżetu Gminy
Wilkowice na 2023 r. Przewodniczący Rady odczytał wniosek oraz poddał go pod głosowanie.

Głosowano wniosek w s rawie: wprowadzenia zmiany w projekcie uchwały w sprawie
wprowadzenia zmian do budżetu gminy Wilkowice na 2023 r. polegającej na zmianie treści par.
6 uchwały, który otrzymuje nowe brzmienie: Plan dochodów: 90.644. 134,89 zł Plan wydatków:
113. 862. 780, 35 zt Planowany deficyt budżetowy: 23. 218. 645, 46 zł Powyższe zmiany wynikają
z wpływu do budżetu środków z Funduszu Pomocy w wysokości 73. 689, 46 zł, wprowadzonych
zarządzaniem nr 241/2023 Wójta Gminy Wilkowice. Zaproponowane zmiany mają również
odzwierciedlenie w objaśnieniach do projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian do WPF na
lata 2023-2036.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Wniosek podjęto jednogłośnie.
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Głosowano w s rawie:

wprowadzenia zmian do budżetu Gminy Wilkowice na 2023 r., wraz z przegłosowaną zmianą.

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr Udll/565/2023.

j) wprowadzenia zmian do WPF na lata 2023 - 2036,

Projekt w/w uchwały przestawiła P. Skarbnik. Poinformowała, że jeśli chodzi o zmianę w Wieloletniej
Prognozie Finansowej, to nie mamy tym razem zmian na przedsięwzięciach. Uchwałę dostosowujemy
do kwot zawartych w zmianach w budżecie po zmianach, czyli z uwzględnieniem dołożonych środków
w wys. 73.000,00 zł.

Rekomendację do podjęcia uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii
i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta - rekomendacja była jednogłośna.

Przewodniczący Rady dodał, że objaśnienia WPF zostaną dostosowane do zmian w budżecie
i podjętego wniosku.

Głosowa no w s rawie:

wprowadzenia zmian do WPF na lata 2023 - 2036,

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia
Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr LXI 11/566/2023.

k) wydatków budżetu gminy, które w 2023 r. nie wygasają z upływem roku budżetowego,

Projekt w/w uchwały wraz z uzasadnieniem przedstawiła P. Skarbnik.
Termin realizacji zadania "Opracowanie programu funkcjonalno - użytkowego dla budowy krajowej
trasy rowerowej Velo - Biała (odcinek RTR nr 17 wzdfuż rzeki Białej w Bielsku-Białej - odcinek łqczqcy
miasto Bielsko - Biała z gminą Wilkowice)"- 30 czerwca 2024 r, kwota 39.975, 00 zł.
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Rekomendację do podjęcia w/w uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii
i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta - rekomendacja była jednogłośna.

Głosowano w s rawie:

wydatków budżetu gminy, które w 2023 r. nie wygasają z upływem roku budżetowego,

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W nikł imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna

Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr Udll/567/2023.

l) zmiany uchwały Nr XXXIII/277/2017 Rady Gminy Wilkowice z dnia 29 marca 2017 r. w sprawie
zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego.

Projekt w/w uchwały przedstawiła pani Skarbnik. W projekcie uchwały dostosowujemy,
w poszczególnych latach, kwoty uruchamiania pożyczki z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska
i Gospodarki Wodnej do kwot, które już wpłynęły na konto urzędu. Zakończyliśmy tę pożyczkę w roku
2022 i tak naprawdę, w stosunku do poprzednich zmian, zmienia się nam tylko rok 2022. Kwota
pożyczki zaciągniętej faktycznie to 3. 399. 620, 60 złotych.

Rekomendację do podjęcia w/w uchwały przedstawiła przewodnicząca Komisji Budżetu, Strategii
i Rozwoju Gminy Katarzyna Seneta - rekomendacja była jednogłośna.

Głosowano w s rawie:

zmiany uchwały Nr XXXIII/277/2017 Rady Gminy Wilkowice z dnia 29 marca 2017 r. w sprawie
zaciągnięcia pożyczki na sfinansowanie planowanego deficytu budżetowego.

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr Udll/568/2023.

m) przyjęcia planu pracy Rady Gminy Wilkowice do końca kadencji w 2024 r.

Projekt w/w uchwały przedstawił Przewodniczący Rady. Zgodnie z ustawą z dnia 29 września 2022 r.
o przedłużeniu kadencji organów jednostek samorządu terytorialnego, kadencja uległa przedłużeniu
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do dnia 30 czerwca 2024 r. W związku z powyższym jak również na podstawie statutu powinniśmy
uchwalić plany pracy rady i komisji również do kwietnia. Plan pracy rady został opracowany w oparciu
o tegoroczny plan pracy. Załącznikiem planu pracy rady są plany pracy poszczególnych komisji.

Głosowano w s rawie:

przyjęcia planu pracy Rady Gminy Wilkowice do końca kadencji w 2024 r

W niki tasowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

Uchwała podjęta została jednogłośnie i otrzymała nr Udll/569/2023.

11. Przyjęcie protokołów pokontrolnych dotyczących:

a) realizacji Programu Profilaktyki Zakażeń Pneumokokach na lata 2021-2023 w Gminie
Wilkowice za rok 2022;

Głosowano w s rawie:

przyjęcia protokołu pokontrolnego dotyczącego realizacji Programu Profilaktyki Zakażeń
Pneumokokowych na lata 2021 - 2023 w Gminie Wilkowice za rok 2022;

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

W/w protokół przyjęto jednogłośnie.

b) dochodów i kosztów Straży Gminnej w l półroczu 2023 r.;

Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia protokołu pokontrolnego dotyczącego dochodów i kosztów Straży Gminnej w l półroczu
2023 r.;

W niki tasowania
Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

17 l S t r o n a



W niki imienne:

Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

W/w protokół przyjęto jednogłośnie.

c) wykorzystania środków przekazywanych z budżetu Gminy Wilkowice na schronisko dla
bezdomnych zwierząt "Futrzany Los" w Żywcu za l półrocze 2023 r.;

Głosowa no wniosek w s rawie:

przyjęcia protokołu pokontrolnego dotyczącego wykorzystania środków przekazywanych z budżetu
Gminy Wilkowice na schronisko dla bezdomnych zwierząt "Futrzany Los" w Żywcu za l półrocze
2023 r.;

W niki losowania

Za: 14, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za (14)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Marcin Stawinoga, Piotr Wałeczek

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

W/w protokół przyjęto jednogłośnie.

12. Przyjęcie protokołu z sesji LXI z 8 listopada 2023 r.

Głosowano wniosek w s rawie:

przyjęcia protokołu z sesji LXI z 8 listopada 2023 r.

W niki losowania

Za: 13, Przeciwko: 0, Wstrzymuję się: l, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: l

W niki imienne:

Za(13)
Adam Bysko, Dariusz Dobija, Mirosław Goliszewski, Dariusz Kanik, Krzysztof Krajewski, Antoni Kufel,
Marcin Kwiatek, Elżbieta Lenda, Alina Macher, Bożena Maślanka, Małgorzata Olma, Katarzyna
Seneta, Piotr Wałeczek

Wstrzymuję się (l)
Marcin Stawi noga

NIEOBECNI (l)
Robert Kudzia

W/w protokół przyjęto przy 13 głosach "za" i jednym "wstrzymującym się".
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13. Wolne wnioski, komunikaty.
Przewodniczący przedstawił korespondencję skierowaną do Rady Gminy Wilkowice:

- Uchwała Rady Gminy Baboszewo w sprawie wystąpienia do Sejmu RP z petycją o podjęcie
inicjatywy ustawodawczej, w zakresie nowelizacji ustaw: KPC, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym
w administracji i innych powiązanych tematycznie. Zaapelował o zastanowienie się nad podjęciem
ewentualnie podobnej uchwały w sprawie wystąpienia do Sejmu o podjęcie inicjatywy
ustawodawczej. Celem niniejszej petycji, która jest załącznikiem do tej uchwały, jest zmiana
przepisów ustawy poprzez dopuszczenie egzekucji sądowej oraz administracyjnej należności innych
niż alimentacyjne z minimalnego wynagrodzenia za pracę o wysokości nie mniejszej niż dopuszczalna
egzekucja ze świadczeń emerytalno-rentowych, to jest 25%.

- pismo z Regionalnej Izby Obrachunkowej w Katowicach dotyczące prowadzonego badania
nadzorczego uchwały nr LXII/555/2023 Rady Gminy Wilkowice z dnia 29 listopada 2023 roku
w sprawie przyznania dotacji celowej z budżetu gminy dla Parafii pw. Najdroższej Krwi Pana Jezusa
Chrystusa w Bystrej. Zostaliśmy poproszeni o udzielenie informacji w zakresie podjętej uchwały.
Stosowna odpowiedź została już przygotowana i przesłana. RIO pyta, czy m. in. dotacja udzielona
została na budowę kolumbarium na cmentarzu komunalnym czy wyznaniowym, jaka była
szczegółowa podstawa faktyczna i prawna dotacji. Będziemy czekać na dalsze informacje w tym
zakresie.

Głos zabrała Wójt, który wyjaśnił, że na terenie Gminy Wilkowice znajduje się kilka domów opieki
i dwa duże szpitale, z których naprawdę jest sporo zgonów. Zdarza się, że rodzina nie odbiera zwłok.
To są głównie osoby samotne i mamy obowiązek ich pochówku. Musimy realizować ten obowiązek
i musimy zabezpieczyć na przyszłość miejsca pochówkowe. Skoro ksiądz proboszcz jest w trakcie
rozbudowy cmentarza i między innymi przygotował kolumbaria, jest dla nas bardzo dobrym
rozwiązaniem, w interesie gminy, aby w kosztach tej inwestycji partycypować.

Głos zabrał Przewodniczący Rady, który poinformował, że w odpowiedzi na zapytania RIO cała
kwestia związana z udzieleniem dotacji została przedstawiona. W tym piśmie zasygnalizowano, że
temat rozpoczęty został z inicjatywy GOPS-u a następnie prowadzono korespondencję z księdzem
proboszczem. Podkreślono również obowiązki gminy w zakresie pochówku osób, które zmarły na
terenie gminy a nie posiadają rodziny ani osób, które mogłyby dokonać ostatniej posługi.

Przewodniczący przedstawił życzenia świąteczne, które wpłynęły bezpośrednio do Rady Gminy.

Przewodniczący nawiązał również do projektu uchwały, który został ściągnięty z porządku obrad.
Komisja Skarg, Wniosków i Petycji pracuje nad tą skargą. Jest zwołane kolejne posiedzenie, zostało
skierowane również zaproszenie do osoby skarżącej o uczestnictwo w tym posiedzeniu. Na kolejnym
posiedzeniu rady ten temat będzie przedstawiony na szerszym forum.

Kolejny temat, który wpłynął de facto do pana Wójta, ale również jest do wiadomości Rady Gminy
a dotyczący tablicy upamiętniającej Alojzego Sikorę umieszczonej na kamieniu w Mesznej przy ul.
Szkolnej, co było realizowane przez Stowarzyszenie Rozwoju Mesznej. Pan Wójt udzielił informacji
w tym zakresie informując o trwającym postępowaniu. Jeśli ktoś byłby zainteresowany, pismo
dostępne jest w biurze rady.
4 grudnia złożona została do pana Wójta petycja mieszkańców Mesznej Górnej, w szczególności ulic:
Pod Skocznią, Strażackiej, Sportowej, Energetyków, Lipowej, Orczykowej, Rolniczej, Nadmeszna
o realizowanie obowiązku wynikającego z art. 7 ust. l pkt 2 ustawy o samorządzie gminnym oraz art.
4 ust. 4 ustawy o utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Pan Wójt również skierował do
mieszkańców odpowiedź na to pismo.

Przewodniczący Rady zasygnalizował, że zbliżamy się już powoli do końca roku bieżącego, przed nami
nowe wyzwania związane z przyjęciem planu pracy rady do końca kadencji. Widzimy, że ten czas już
się powoli kończy. Pozostają nam cztery planowe posiedzenia. Następnie Przewodniczący Rady
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serdecznie podziękował za ten rok współpracy, wszystkim Radnym za ten czas, który tutaj
poświęciliśmy, za te decyzje, które musieliśmy podejmować w poczuciu odpowiedzialności za naszych
mieszkańców, jak również za całokształt tutaj gminy jeżeli chodzi o kwestie budżetowe. Podziękował
również Panu Wójtowi, Pani Skarbnik, Pani Sekretarz, za tę współpracę.
Życzył wszystkiego dobrego na ten nowy rok. Oby wystarczało sił do realizacji tego, co jeszcze
pozostało. Wszystkim życzył dużo siły, wytrwałości. Mieszkańcom dużo zdrowia, również wszelkiej
pomyślności, realizacji planów, marzeń i wszelkich założeń, które stawiają przed sobą w tym
zbliżającym się 2024 roku.

Głos zabrał Wójt, który stwierdził, że to byt naprawdę ciężki, trudny rok. Natomiast pod względem
inwestycyjnym, pod względem tego, co nam się udało zrobić w tym roku, to również był bardzo dobry
rok. Mamy z czego być zadowoleni i oby ten następny rok był lepszy, oby nie był gorszy.
Wójt życzył szczęśliwego Nowego Roku, przede wszystkim dużo, dużo zdrowia, odrobinę szczęścia, bo
ono nigdy nie zaszkodzi i spełnienia marzeń - tych najmniejszych, bo to od nich trzeba zaczynać
a skutkiem spełniania się tych najmniejszych, to również spełnienia tych największych.
Na zakończenie życzył wszystkiego najpiękniejszego.

14. Zakończenie.

Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady zakończył sesję wypowiadając formułę:
"Zamykam LXIII sesję Rady Gminy Wilkowice".

Przewodniczący

^w'^,. ^'''tte^
(ada Gmrny Wilkowice

Przygotował(a): Małgorzata Lempart

H. ^
Przygotowano przy pomocy programu eSesja. pt

Szczegółowy przebieg Sesji, w tym treść wystąpień radnych zarejestrowany został na nośniku
elektronicznym i jest opublikowany na stronie www.wilkowice.pl, w zakładce "Gmina - Transmisje
z posiedzeń Rady Gminy" oraz na BIP-ie w zakładce "Rada Gminy - Transmisje z posiedzeń Rady
Gminy" i stanowi załqcznik do protokołu z 28 grudnia 2023 r.

Do w/w protokołu załgczone sq również wszystkie uchwały, opinie i stanowiska wynikające
z porządku obrad.
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